
P R O T O K Ó Ł Nr XLI/2005 
z sesji Rady Gminy Świdnica

odbytej dnia 31 sierpnia 2005r.
w sali narad Urzędu Gminy Świdnica

Godzina rozpoczęcia - 9°°
Godzina zakończenia - 14³°

W sesji rady gminy na ogólną liczbę 15 radnych udział wzięło 14 radnych.
 
Radni nieobecni: 
1. Tadeusz Szybiński

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Wyznaczenie sekretarza obrad.
3. Wnioski do porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
5. Hołd z okazji 25-lecia powstania „Solidarności”.
6. Wystąpienie  Przedstawicieli  Zarządu  Stowarzyszenia  Budowy  Osiedla  Domów 

Jednorodzinnych  „Nad  Potokiem”  w  Słotwinie  z  siedzibą  w  Świdnicy,  ul. 
Kraszowicka 45/47.

7. Sprawozdanie z działalności wójta gminy w okresie między sesjami.
8. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji .

9. Podjęcie uchwał:

1) W sprawie zmiany budżetu gminy na 2005 rok.
2) W  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego  lokali 

mieszkalnych w budynku stanowiącym własność Gminy Świdnica wraz z ułamkową częścią 
gruntu.

3) W  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  trybie  bezprzetargowym  dotychczasowemu 
najemcy lokalu użytkowego w budynku stanowiącym własność  Gminy Świdnica,  wraz z 
ułamkową częścią gruntu.

4) Zmieniającej uchwałę w sprawie określenia planu sieci szkół podstawowych oraz granic ich 
obwodów.

5) W sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji rady gminy.
6) W  sprawie  uchwalenia  zmiany  „Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Świdnica”
7) W sprawie przystąpienia Gminy Świdnica do spółki ściekowej „Bystrzyca” 
10. Zapytania , interpelacje , wolne wnioski.
11. Informacja o działalności przewodniczącego rady gminy w okresie między sesjami.
12. Sprawozdania z działalności stałych komisji rady gminy w okresie między sesjami.
13. Odpowiedzi na zapytania , interpelacje i wolne wnioski.
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14. Sprawy różne.
15. Zakończenie sesji .

 Ad. 1

Obrady XLI sesji Rady Gminy Świdnica otworzył przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz. 
Przewodniczący  powitał  radnych  i  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  oraz 
fizycznej obecności na sali obrad, stwierdził quorum i prawomocność podejmowanych uchwał. 

Ad. 2

Na sekretarza obrad wyznaczono radną Panią Reginę Adamską.

 Ad. 3

Porządek obrad XLI sesji Rady Gminy Świdnica przedłożył przewodniczący rady Pan Wiesław 
Malisz. 
O rozpatrzenie dodatkowych punktów wnieśli:

1) Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Pan  Fabian  Bartoszewicz,  wnosił  o 
wprowadzenie do uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji rady gminy 
- rozpatrzenie planu pracy Komisji Rolnictwa i Leśnictwa,

2) Przewodniczący Komisji  Zdrowia,  Ochrony Środowiska i  Spraw Socjalnych wnosił  o 
wprowadzenie do uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji rady gminy 
- rozpatrzenie planu pracy Komisji Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw Socjalnych.

3) Radna  Marianna  Bujko  wnosiła  o  oddanie  hołdu  z  okazji  25-lecia  powstania 
„Solidarności”.

4) Wójt  gminy  Pani  Teresa  Mazurek  wnosiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia 
Gminy Świdnica do Spółki Wodnej „Bystrzyca”. 

Wymienione wnioski ujęte w pkt. 1, 2, 3 przyjęto przez aklamację, natomiast pkt. 4 przyjęto 
stosunkiem głosów za 11, przeciw 0, wstrzymujących się 2 głosy. 

 Ad 4
Protokół z obrad XXXIX sesji Rady Gminy Świdnica przyjęto stosunkiem głosów: za 11, 
przeciw nie było, 3 głosy wstrzymujące się.
Protokół z obrad XL sesji Rady Gminy Świdnica przyjęto stosunkiem głosów: za 12, przeciw 
nie było, wstrzymujących się, 2 głosy.

 Ad. 5 
Radna  Marianna  Bujko,  w  hołdzie  odnoszącym  się  do  25  rocznicy  utworzenia  NSZZ 
„Solidarność” odczytała przygotowany przez siebie w formie pisemnej apel  – stanowiący 
załącznik do niniejszego protokołu.

 Ad. 6                      
Radni wysłuchali wystąpienia Pana Macieja Urbanowicza Prezesa Stowarzyszenia Budowy 
Domów Jednorodzinnych „Nad Potokiem”  w Słotwinie.  Pan  Urbanowicz,  powiedział,  że 
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Stowarzyszenie powstało 26 listopada 2004r. i skupia osoby, które nabyły działki budowlane 
od Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej Kraszowice, położone na terenie wsi Słotwina. 
Celem powołania Stowarzyszenia właścicieli działek budowlanych, osiedla „Nad Potokiem” 
w Słotwinie  jest  zorganizowanie  w jak  najszybszym czasie  pełnego uzbrojenia  terenu  w 
niezbędne media takie jak: woda, prąd, kanalizacja, gaz oraz pozyskiwanie środków i dotacji 
na ten cel z Funduszy Strukturalnych Unii Europejskiej. 
Osiedle ma się składać z 96 budynków, w których zamieszka ponad 300 osób – głównie ludzi 
młodych. Pierwszym działaniem Stowarzyszenia jest  zwodociągowanie terenu. Zamierzają 
wykonać to w bieżącym roku, z własnych środków – bez partycypacji gminy. Po wykonaniu, 
wodociąg zostanie przekazany gminie w dzierżawę. Zawarte zostanie także porozumienie z 
ŚPWiK na dostawę wody. 
Pani wójt Teresa Mazurek uzupełniła,  że z przedstawicielami Stowarzyszenia spotkała się 
kilkakrotnie. Sprawa powoli się klaruje, to są nasi przyszli mieszkańcy i należy udzielić im 
najdalej idącej pomocy. Cieszyć się należy, że po przekazanej Stowarzyszeniu informacji, że 
w Wieloletnim Planie Inwestycji nie planuje się budowy sieci wodociągowej w Słotwinie, 
przyszli mieszkańcy nie załamali rąk tylko powołali Stowarzyszenie i zaczęli działać. 

 
 Ad. 7
Sprawozdanie z działalności wójta gminy w okresie między sesjami złożyła Pani Teresa Mazurek 
wójt gminy. Szczegółowe sprawozdanie zawarte jest w załączniku do niniejszego protokołu. Pani 
wójt poinformowała także, jakie inwestycje realizowane są obecnie na terenie gminy.
Ponadto Pani Jadwiga Generowicz, dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty, złożyła informację na 
temat  wypłaty  stypendiów.  Gmina  Świdnica  otrzymała  87.592,00  złote.  W  pierwszej  turze 
wypłacono kwotę 57.410,40 złotych. Pozostała kwota to 30.182 zł. Kwota nie jest wystarczająca. 
Na dzisiaj wpłynęło 399 wniosków, ale nie jest to ilość ostateczna, ponieważ termin składania 
wniosków upływa 15 września i 15 października br. Informacja na temat możliwości składania 
wniosków jest  mocno  rozpowszechniona.  Informacje  wiszą  na  tablicach  ogłoszeniowych  we 
wszystkich  miejscowościach  gminy,  są  również  publikowane  na  stronie  internetowej.  W sali 
operacyjnej  urzędu  wydzielone  jest  stanowisko  do  składania  wniosków,  można  tam również 
zasięgnąć wszelkich informacji w tym temacie. 
Natomiast Pani Ewa Burdek, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, poinformowała 
jakie nowe zadania przejmuje ośrodek z dniem pierwszego września br.
Są to między innymi: 

• Od 1 września ośrodek przejmuje realizację świadczeń rodzinnych dla  osób, które do 
31.08.2005r. pobierały je w KRUS i ZUS oraz dla osób, które pracują u pracodawców 
zatrudniających mniej niż 20 pracowników. 

• Prowadzenie postępowania wobec dłużników alimentacyjnych, tj.  osób zobowiązanych 
do  świadczenia  alimentacyjnego,  jeżeli  egzekucji  przez  komornika  sądowego  jest 
bezskuteczna. 

• Prowadzenie wywiadów środowiskowych dłużnika alimentacyjnego.
• Dodatki do zasiłków rodzinnych.

Pani  wójt  podsumowując  wystąpienia  j.w.  podkreśliła,  że  o  wystąpienia  obu  pań  poprosiła 
celowo, aby rada miała obraz jaka masa zadań przybywa. 
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Ad. 8
Sprawozdanie z realizacji uchwał rady podjętych na poprzedniej sesji złożyła wójt gminy Pani 
Teresa Mazurek. 

Ad. 9        Podjęcie uchwał:  

1) Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  2005  rok  przedłożył 
przewodniczący  rady gminy Pan Wiesław Malisz.  Pozytywną opinię  wydała  Komisja 
Budżetu i Finansów. Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr XLI/453/2005 podjęto 11 
głosami za ( jednogłośnie ).

2)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu 
nieograniczonego  lokali  mieszkalnych  w  budynku  stanowiącym  własność  Gminy 
Świdnica wraz z ułamkową częścią gruntu, przedłożył przewodniczący rady gminy Pan 
Wiesław  Malisz.  Pozytywną  opinię  wydała  Komisja  Gospodarki  Komunalnej, 
Przestrzennej  i  Budownictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono.  Uchwałę  Nr  XLI/454/2005 
podjęto 12 głosami za, głosów przeciw nie było, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

3)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  trybie  bezprzetargowym 
dotychczasowemu  najemcy,  lokalu  użytkowego  w  budynku  stanowiącym  własność 
Gminy  Świdnica,  wraz  z  ułamkową  częścią  gruntu,  przedłożył  przewodniczący  rady 
gminy Pan Wiesław Malisz. Pozytywną opinię wydała Komisja Gospodarki Komunalnej, 
Przestrzennej  i  Budownictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono.  Uchwałę  Nr  XLI/455/2005 
podjęto 13 głosami za - jednogłośnie. 

4) Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  określenia  planu  sieci  szkół 
podstawowych oraz  granic  ich  obwodów przedłożył  przewodniczący  rady gminy Pan 
Wiesław Malisz. Pozytywną opinię wydała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 
Dyskusji  nie  prowadzono.  Uchwałę  Nr  XLI/456/2005  podjęto  14  głosami  za  – 
jednogłośnie. 

5) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji rady gminy przedłożył 
przewodniczący rady gminy Pan Wiesław Malisz. Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr 
XLI/457/2005 podjęto 13 głosami za – jednogłośnie. 

6) Projekt  uchwały  sprawie  uchwalenia  zmiany  „Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Świdnica”  przedłożył  przewodniczący  rady 
gminy Pan Wiesław Malisz. Pozytywną Opinię wydały komisje: Gospodarki Komunalnej, 
Przestrzennej i Budownictwa oraz Rolnictwa i  Leśnictwa. Dyskusji  nie prowadzono – 
jedynie radny Fabian Bartoszewicz dopytywał się czy zmieniono przebieg linii wysokiego 
napięcia  planowanej  przez  Witoszów.  Projektant  opracowania  studium  Pan  Andrzej 
Węglarczyk wyjaśnił, że zasadniczo przebiegu linii zmienić nie można ( choć on to w 
niewielkim stopniu uczynił ), ponieważ jej przebieg projektował Sejmik Samorządowy 
województwa dolnośląskiego. Uchwałę Nr XLI/458/2005 podjęto 13 głosami za, głosów 
przeciw nie było, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

7) Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Świdnica  do  spółki  ściekowej 
„Bystrzyca” przedłożył przewodniczący rady gminy Pan Wiesław Malisz. Projekt został 
przygotowany  na  wniosek  Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Przestrzennej  i 
Budownictwa.  Do  tematu  wprowadziła  Pani  wójt  Teresa  Mazurek.  Z  wnioskiem  o 
przekazanie  gruntu,  na  którym  posadowiona  jest  oczyszczalnia  ścieków,  wystąpiła 
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dyrektor Spółki Pani Bożena Jarzyna. Z pisma wynikało, że oczyszczalnię wybudowała 
spółka ze środków własnych w latach 80-tych, na gruntach gminy. Stąd na podstawie 
obowiązujących  przepisów  przygotowano  projekt  uchwały,  o  przekazaniu  gruntów  w 
użytkowanie  wieczyste.  Bo  przepisy  te  stanowią,  że  gmina  może  oddać  grunty  w 
użytkowanie  wieczyste,  na  których  posadowione  są  budynki  komunalne.  Grunty 
wyceniono na  718.817  złotych.  W toku  dyskusji  na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki 
Komunalnej powstał wniosek, aby przystąpić do Spółki wodnej Bystrzyca, a grunt wnieść 
aportem. Zgodnie ze statutem spółki każdy może być członkiem spółki, ale po wniesieniu 
składek. O przyjęciu do spółki decyduje jej zarząd. Spółka także może po nieprzekazaniu 
gruntu dochodzić na drodze sądowej swoich praw, ale wiadomo, że to trwa. A prawo jest 
po stronie spółki. Tymczasem spółka wykonała trzeci etap – gospodarkę osadową – i żeby 
rozliczyć  inwestycję  musi  mieć  uregulowane  stosunki  własnościowe.  Ponadto  jeśli 
posadowione  na  gruncie  budynki  swoją  wartością  przewyższają  wartość  gruntu,  to 
wówczas można przenieść prawo własności. Spółka nie jest spółką prawa handlowego, 
działa na podstawie prawa wodnego. Jeśli do niej przystąpimy będziemy mieli w niej coś 
do powiedzenia. Mówi się także o połączeniu Spółki Wodnej „Bystrzyca” oraz Spółki 
ŚPWiK i w przypadku naszego członkostwa zwiększy to nasze udziały. 
Głos w dyskusji zabrali:

 Radny Stanisław Ochocki uważa, że dzisiaj dyskusja byłaby przedwczesna i przesądzanie 
na  forum  rady  nie  powinno  mieć  miejsca.  Zdaniem  radnego  sprawę  należy  ponownie 
skierować do Komisji i wnosi o oddalenie projektu uchwały ( do czasu wyjaśnienia czy 
podjęcie uchwały będzie w interesie gminy ). Decyzja musi być przemyślana a nie podjęta 
w biegu. Musimy znać kondycję finansową spółki. Radny nie jest za tym, aby utrudniać 
pracę oczyszczalni, ale musi mieć na temat spółki więcej informacji. 

 Pani wójt przekonywała, że tak czy inaczej nie podjęcie dzisiaj decyzji nie zwolni rady od 
podjęcia jej w najbliższym czasie, prawdopodobnie na sesji nadzwyczajnej. Spółka nie jest 
spółką prawa handlowego. Odpowiada swoim majątkiem, natomiast odpowiedzialności nie 
ponoszą członkowie. 

 Zastępca wójta Pan Zbigniew Kanicki podkreślił, że wcześniej lub później ale spółki,  o 
których mówiła Pani wójt połączą się i zwiększy to majątek gminy. 

 Radny Kazimierz Dudzic oświadczył, że dyskusja wynika poniekąd na wniosek Komisji 
Gospodarki  Komunalnej.  Ale  podjęto  go  w  dobrej  wierze.  Ale  skoro  zostały  posiane 
wątpliwości należy je wyjaśnić. 

 Pani wójt zabierając głos ponownie zwróciła uwagę na fakt, że może nam się nie powtórzyć 
sytuacja,  że  będziemy  mieli  możliwość  przystąpienia  do  spółki,  bo  zarząd  niechętnie 
przyjmuje  nowych  członków.  A co  się  stanie  w  przypadku  połączenia  spółek  ?  Nasz 
majątek będzie większy o 718 tysięcy. 

 Radny Roman Bogusławski podobnie jak radny Ochocki jest zdania, że z decyzją należy 
poczekać.  Podejść  do  niej  trzeba  z  dystansem i  rozwagą,  w końcu to  jest  strategiczna 
decyzja. 

 Radny  Jan  Mytych  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  dzisiaj  mamy  podjąć  decyzję  tylko  o 
przystąpieniu do spółki, a kwestie szczegółowe będą przedmiotem odrębnych obrad.

 Radny Robert Mucha wnosił o zamknięcie dyskusji, ponieważ w temacie wejścia do spółki 
jest zbyt wiele niewiadomych. Uważa, że w tak poważnej sprawie nie należy prowadzić 
jakiś pozakuluarowych rozmów. W temacie nie można mieć żadnych wątpliwości. Wniosek 
głosowano następująco: za 5 głosów, przeciw 5 głosów, 4 głosy wstrzymujące się. 
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  Wypowiedź  radnego  obraziła  przewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Komunalnej, 
Przestrzennej  i  Budownictwa,  bo  na  pewno na  posiedzeniach  komisji  nie  prowadzi  się 
żadnych pokątnych dyskusji. Radny Mucha wyjaśnił, jak wyglądało posiedzenie komisji – 
otóż Pani wójt przedłożyła do zaopiniowania projekt uchwały. Komisja wypracowała inną 
wersję i dzisiaj na jej temat miała być dyskusja. Bo to jest naprawdę strategiczna decyzja i 
nie  można jej  podjąć  na  „łapu  capu”.  Radny nie  zna  mnóstwa szczegółów.  My mamy 
działać z korzyścią dla gminy a nie robić komuś dobrze. Dlatego prosi o rozsądek. Zarzuty 
radnego oburzyły Panią wójt, która podkreśliła, że to zabrzmiało, jakby bóg wie co działo 
się na posiedzeniu komisji. Dziwi się Pani wójt takiej wypowiedzi na forum sesji, jakby 
radny  w  ogóle  nie  uczestniczył  w  posiedzeniu  komisji.  Na  komisji  głosował  Pan  za 
projektem i nie miał żadnych pytań. Trwała jeszcze chwilę dyskusja między Panią wójt a 
radnym Muchą na temat posiedzenia komisji, że tam powinno się dyskutować. Zdaniem 
radnego to nie komisja jest od rozpracowywania tematów. 
Następnie  poddano pod głosowanie  wniosek  radnego Ochockiego o  oddalenie  projektu 
uchwały i odesłanie go ponownie do komisji. Za opowiedziało się 7 radnych przeciw było 
7,  głosów  wstrzymujących  się  nie  było.  Pomimo  braku  wymaganej  większości  dla 
oddalenia projektu uchwały, a więc nieskuteczności jego oddalenia, wskutek niefortunnej 
pomyłki – nieopatrzności przewodniczącego rady, procedury głosowania projektu uchwały 
nie  przeprowadzono.  Przy  braku  wyraźnego  sprzeciwu  czy  też  zwrócenia  uwagi  na 
konieczność przegłosowania przedłożonego projektu uchwały, zgodnie zaaprobowano jego 
oddalenie. Omawiany projekt uchwały powrócił na kolejnej najbliższej sesji nadzwyczajnej 
w dniu 8 września 2005 r. i po pozytywnym rozpatrzeniu został przyjęty przez radę.

 
 Ad. 10 Zapytania , interpelacje , wolne wnioski.
 

1.  Radny Henryk Sara :

• Poruszył problem umieszczanych plakatów wyborczych w różnych miejscach ( na 
przystankach autobusowych, płotach itd. ). Pyta czy bez zgody właściciela komitety 
wyborcze mają prawo je umieszczać i jak wygląda kwestia ich usunięcia po wyborach.

• Zgłasza problem zanieczyszczonej rzeki Piławy – prosi o interwencję we właściwej 
jednostce.

• Ponawia sprawę zatrudnienia wyrówniarki na drogi w Grodziszczu.

2. Radny Robert Mucha:

• Ponawia sprawę wyrównania drogi Opoczka – Burkatów.
• Prosi o informację jak rozwiązano problem dowozu dzieci pięcioletnich do szkoły. 
• Wnosi o dofinansowanie kwotą 5 tysięcy złotych patroli policyjnych. 
• Prosi o pilne uruchomienie świetlicy w Makowicach.
• Ponawia sprawę naprawy balustrady na moście w Makowicach.
• Prosi o wystąpienie do właściwej jednostki o naprawę drogi, którą zniszczyła rzeka 

uniemożliwiając tym samym dojazd do pól.

3. Radny Roman Bogusławski :
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• Prosi o zgłoszenie wykonania barierki ochronnej na skrzyżowaniu dróg Boleścin – 
Jagodnik oraz ustawienia na skrzyżowaniu tablicy zakazującej wywóz śmieci.

• Prosi o wystąpienie do Zakładu Energetycznego o usunięcie uchwytów po starych 
lampach, oświetlenia ulicznego w Jagodniku. 

• Ponawia sprawę pozyskania gruntu na boisko w Miłochowie.
• Prosi o wystąpienie do właściciela rzeki o jej regularne oczyszczanie, w tym także wałów 

rzecznych. Radny proponuje także, aby na gruncie dzierżawionym niegdyś przez Pana 
Kuklę, odtworzyć rów melioracyjny. Jago brak powoduje zalewanie posesji Państwa 
Grech. 

4. Radny Fabian Bartoszewicz

• Prosi o interwencję w Starostwie Powiatowym o wykoszenie poboczy na trasie Witoszów 
- strefa ekonomiczna Wałbrzych.

5. Radna Regina Adamska 

• Zgłasza, że z terenów budowanego zakładu „Elektrolux” zamulona została miejscowość 
Zawiszów.

6. Radny Stanisław Ochocki

- Zgłasza problem zanieczyszczonych rzek. Uważa, że należy regularnie występować do 
właściciela rzeki o ich czyszczenie i egzekwować ich obowiązki. 
 

 Ad. 11 
 
Informację o działalności przewodniczącego rady gminy w okresie między sesjami przedłożył 
przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz. 
Po wysłuchaniu informacji  głos zabrał radny Mucha, który stwierdził,  że w myśl przysłowia 
„stuknij  w stół  a  nożyce  się  odezwą” odezwie się  radny Malisz.  Pytał  jasno i  wyraźnie kto 
radnego Malisza, po artykule w gazecie, upoważnił  do występowania jako przewodniczącego 
Rady Gminy Świdnica w różnych mediach i do oceniania osoby radnego Muchy? W odpowiedzi 
przewodniczący zapytał,  a kto radnego upoważnił  do wygłaszania takich opinii,  że problemy 
zawodowe radnego Muchy są związane z działalnością społeczną. 
W  dalszej  wypowiedzi  radny  Mucha  zaznaczył,  że  Pan  Malisz  jeśli  podpisuje  się  jako 
przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica,  reprezentuje  całą  radę.  Tym  samym  swoim 
zachowaniem  wpływa  na  oblicze  całej  rady.  A  radny  Mucha  uważa,  że  te  działania  są 
nieuprawnione.  Widocznie  w  wielu  miejscach  zabierał  pan  Malisz  głos  na  szkodę  radnego 
Muchy.  Chce  także  zapytać  jaka  jest  możliwość  zbadania  czy  Pan  Wiesław  Malisz 
przewodniczący Rady Gminy Świdnica ma prawo, już któryś raz z kolei ( przy poręczeniach w 
prokuraturze  ),  tak  postępować  i  umyślnie  wprowadzać  radę  w  błąd?  Chce,  aby  sprawdzić 
wszelkie  działania  Pana  przewodniczącego,  które  były  nieuprawnione  np.  występowanie  w 
imieniu rady gminy bez jej upoważnienia. Prosi także Pana Malisza o udzielenie informacji w 
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trybie ustawowym o działalności z okresu ostatnich trzech lat, gdzie umyślnie i z premedytacją 
zabiegał w kilku instytucjach i u kilku osób, aby zaszkodzić osobie radnego Muchy. Ponadto 
pewne materiały jakie są w teczce przewodniczącego, zaczęły się pojawiać od pewnego czasu, 
wcześniej ich nie było ( mowa o pismach do Prokuratury, do Komendanta Powiatowego Policji ), 
a skierowane są przeciw osobie radnego. Przewodniczący oświadczył, że nie udzieli radnemu 
Musze żadnych informacji, bo informacje o swojej działalności przedstawia na bieżąco na każdej 
sesji i to w formie pisemnej. Natomiast jeśli radny ma jakieś zastrzeżenia do przewodniczącego 
to ma prawo złożyć wniosek o odwołanie przewodniczącego. Nie ma też takiej sytuacji,  aby 
jakiekolwiek  pisma  pojawiały  się  znienacka.  Wyjaśnienie  jakie  złożył  przewodniczący  w 
prokuraturze i policji są wynikiem wmieszania go w całe postępowanie prokuratorskie, właśnie 
poprzez działania Pana radnego Muchy.
Pani  wójt  Teresa  Mazurek  mówiła,  że  punkt  widzenia  zależy  od  punktu  siedzenia.  Bo  w 
momencie kiedy to prokuratura stawiała Pani wójt  zarzuty, radny był jedyną osobą w radzie, 
która podgrzewała atmosferę. Dzisiaj to Pan jest w takiej sytuacji i teraz wie jak to wygląda. 
Powiedział Pan w gazecie, że jest człowiekiem honoru , człowiek honoru tak się nie zachowuje. 
Pyta Pan przewodniczącego rady gdzie występował przeciw Panu, a należy zapytać pana gdzie 
Pan występował. Jeżeli udzieli Pan odpowiedzi to będzie to sprawiedliwe. Jest Pan w sytuacji 
niezręcznej.  A jeśli  chodzi  o  rozliczenie  przewodniczącego  to  może  Pan  złożyć  wniosek  o 
odwołanie  przewodniczącego.  Innej  możliwości  nie  ma.  Pani  Wójt  powtarza,  że  rozumie 
radnego. Ale to Pan podgrzewał atmosferę, aby źle się działo w gminie Świdnica. Pani wójt 
została oczyszczona z zarzutów, ale smród pozostał. A duży w tym udział radnego Muchy to jest 
kwestia słów i  kwestia sprzedaży informacji.  Ponadto takie sprawy wyjaśniać należy między 
zainteresowanymi a nie na sesji. W odpowiedzi radny Mucha stwierdził, że pewne rzeczy należy 
rozgraniczyć. Bo jeżeli Pan Malisz pisze paszkwila do jego pracodawcy, i radny Mucha o tym nie 
wie to ma prawo sądzić, że Pan Malisz chowa pewne rzeczy. A to jest bardzo brzydkie. Radny ma 
swoją rodzinę, swoje życie i oprócz pracy w samorządzie wykonuje inne rzeczy i prosi by nie 
utrudniać mu życia. W odpowiedzi Pan Malisz wyjaśnił, że paszkwil, o którym mowa, to nic 
innego jak jego zeznanie złożone na wezwanie policji i nie jako Malisza osoby fizycznej, tylko 
Malisza jako przewodniczącego rady gminy. 

 Ad. 12 

 Sprawozdania z  działalności  stałych komisji  rady gminy w okresie  między sesjami (  w 
oparciu o protokoły z posiedzeń ) złożyli przewodniczący: 

 Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Przestrzennej  i  Budownictwa  –  dyskusji  nie 
prowadzono.

 Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – dyskusji nie prowadzono.
 Komisji Rewizyjnej - przewodniczący komisji Pan Zbigniew Kondziarz przedstawił 

do  przyjęcia  przez  radę  protokół  nr  54/2005  z  dnia  5  lipca  2005r.  Dyskusji  nie 
prowadzono  jedynie  radny  Mucha  stwierdził,  że  zwiększyła  się  ilość  telefonów 
komórkowych w urzędzie. Pytał czy komisja analizowała zasadność tego faktu? W 
odpowiedzi przewodniczący komisji wyjaśnił: zawarta została korzystniejsza umowa 
dlatego można było pozwolić sobie na zwiększenie aparatów. Rozdysponowano 11 
telefonów, 12 miała zadysponować Pani wójt. Protokół z kontroli wymieniony wyżej 
przyjęto 13 głosami za: jednogłośnie. 

 Ad. 13 Odpowiedzi na zapytania , interpelacje i wolne wnioski.
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• Dla radnego Sary - sprawę uporządkowania po wyborach plakatów wyborczych reguluje 
ustawa Ordynacja wyborcza. Jeśli, któryś z Komitetów Wyborczych nie zrobi tego, my 
usuwamy obciążając komitet kosztami. Wyrówniarka na drogę w Grodziszczu  zostanie 
wysłana.

• Dla  radnego Muchy –  również  na  drogę  Opoczka  –  Burkatów wyrówniarka  zostanie 
wysłana, dowóz dzieci 5 letnich do szkoły: ustawa  nie nakłada obowiązku dowozu dzieci 
5 letnich. Dzieci te są emocjonalnie nie przygotowane do przebywania w takiej  dużej 
grupie. Ponadto nikt nie weźmie odpowiedzialności za ich dowóz. Rodzicom wyjaśniano 
jaka jest sytuacja i oni to zrozumieli. Mimo szczegółowych wyjaśnień udzielonych przez 
dyrektora GZO Panią Jadwigę Generowicz, radny prosił o rozwiązanie problemu. Jeśli 
chodzi  o  uruchomienie  świetlicy  w  Makowicach  jest  to  upowszechnianie  nieprawdy, 
ponieważ  oficjalny  wniosek  rady  sołeckiej  o  przekazanie  świetlicy  w  zarząd  gminy 
wpłynął 18 sierpnia. Do czasu formalnego wniosku gmina nie mogła przejąć świetlicy. 
Ale teraz tak się stanie. Gmina nie ma środków na dofinansowanie dodatkowych patroli 
policyjnych. 

• Dla  radnego  Bogusławskiego  –  wystąpimy  o  ustawienie  barierek  na  skrzyżowaniu 
Boleścin  –  Jagodnik.  Ustawimy znak  zakaz  wywozu śmieci  koło  tego  skrzyżowania. 
Wystąpimy  także  do  ZE  o  usunięcie  starych  uchwytów  na  lampy.  Jeśli  chodzi  o 
pozyskanie gruntu w Miłochowie na teren rekreacyjny, to w tej sprawie przeprowadzimy 
zebranie wiejskie. 

• Dla  radnego  Bartoszewicza  –  pobocza  na  pewno  zostaną  wykoszone,  Starostwo  w 
dalszym ciągu oczekuje na maszynę do koszenia poboczy. 

• Dla radnej Adamskiej - cały czas występujemy o regulację rzek , w tym potoku, Jabłoniec 
pomimo tego, że ciągle uzyskujemy odpowiedź, że nie ma środków, temat załatwiamy. 
Generalnie jeśli chodzi o regulację rzek prowadzimy na bieżąco rozmowy w tym zakresie. 
Jeśli  chodzi  o  drogę  w  Zawiszowie  to  dokonamy  wystąpienia  o  ustanowienie  drogi 
koniecznej. 

 Ad. 14 Sprawy różne.

1) Radny  Mucha  powrócił  do  wniosku  o  dofinansowanie  kwotą  5000  złotych 
dodatkowych patroli policyjnych. Dopominał się, aby wniosek przeszedł formalną 
drogę ( zgodną ze statutem ) tj. trafił na Komisję Budżetu i Finansów a następnie 
ponownie na sesję rady. Mimo, iż zarówno pani wójt jak i radni Ochocki, Kondziarz 
i  Sara  tłumaczyli,  że  można  ominąć  długą  formalną  drogę  i  na  dzisiejszej  sesji 
wniosek przegłosować, radny upierał się aby skierować go do komisji. 

2) Pani wójt poinformowała,  że 4 września br.  gmina będzie uczestniczyć w Dniach 
Dolnego Śląska ze swoim stoiskiem. Impreza odbędzie się na torach wyścigowych we 
Wrocławiu. Ponadto wrzesień to miesiąc dożynek. Na, które Gmina jest zapraszana. 

3) Pani wójt poinformowała, że w miesiącu wrześniu powinniśmy dowiedzieć się jakie 
będą efekty naszych wniosków o dofinansowanie ze SPOOR i Odbudowy Wsi.

4) Pani  wójt  poinformowała  także  o  sprawach:  pilnego  załatwienia  wymaga  temat 
kotłowni  w  Mokrzeszowie.  Jesteśmy  w  trakcie  opracowywania  dokumentacji  i 
sprawa w miesiącu wrześniu prawdopodobnie będzie musiała być rozstrzygnięta co 
do  jej  modernizacji.  Występuje  także  problem  ze  stanem  jakości  wody  w 
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Lubachowie.  Jest  także  szansa  odzyskania  pieniędzy  za  usunięcie  plamy  ropy 
rozlanej koło Bystrzycy Dolnej. Znaleziono sprawców i może uda się odzyskać środki 
przeznaczone na jej usunięcie. 

5) Radny  Henryk  Kończak  apelował  aby  przyśpieszyć  odbycie  sesji  poświęconej 
bezpieczeństwu. 

 Ad. 15 Zakończenie sesji .

 W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XLI sesji Rady Gminy 
Świdnica przewodniczący rady Pan Wiesław Malisz podziękował za udział i zakończył obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:
E. Świerczyńska 
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